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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 19 września 2024 r. w Urzędzie Miejskim                      
w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1100  
 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 
1) Kuszaj Rafał – Przewodniczący Komisji, 

2) Dobek Jarosław - nieobecny, 
3) Kołacki Marek, 

4) Warylak Kazimierz - nieobecny. 
 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Marciniak Natalia – Burmistrz 
2) Husarek Marta – Zastępca Burmistrza 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Miotk Joanna – Dyrektor MGZUO 
5) Gwizdała Beata – Dyrektor szkoły w Kamieniu Krajeńskim 

6) Tuńska – Swobodzińska Marzena – Dyrektor szkoły w Zamartem 
7) Liss Mariusz – Dyrektor szkoły w Dużej Cerkwicy  
8) Błoch Beata – Dyrektor MGOPS 

9) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
 

 

 Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Pan Rafał Kuszaj.  
 Następnie poinformował, że zwrócił się do niego rolnik, mieszkaniec 
Dąbrowy z prośbą o zabranie głosu.  

 
Mieszkaniec Dąbrowy podkreślił, że zdaje sobie sprawę, że może to nie 

jest miejsce, aby zgłaszać takie rzeczy, ale rolnikom przyda się każda pomoc. 

Poruszył problem ASF. Podkreślił, że są już rolnicy, którzy likwidują trzodę 

chlewną. Gmina Kamień Krajeński jest gminą rolniczą. Poinformował, że 

chodzi głównie o zwiększenie odstrzału dzików. Rolnik uważa, że wystąpienie 

komisji rolnictwa, Rady czy Burmistrza zmobilizowałoby instytucje do 

działania. Podstawową sprawą jest ograniczenie populacji dzików. Odstrzał 

sanitarny wynosi 57%, a to jest za mało. Poprosił o naciskanie w jakikolwiek 

sposób, aby zwiększyć odstrzał dzików.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że nie jest to konieczne 

w formie uchwały. Ruch powinien leżeć po stronie Starostwa Powiatowego 

jako centralnego punktu. Zastępca Burmistrz Pani Marta Husarek 

uczestnicząca w spotkaniu przekazała, aby Starostwo wykonało taki ruch              

i aby to robić razem, na większym obszarze. Wówczas takie działanie miałoby 

sens. Trzeba to jednak robić wspólnie.    
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Mieszkaniec Dąbrowy podkreślił, że rolnicy naciskają z wielu stron. 

Każda pomoc jest ważna. Dziki są i trzeba działać w tym temacie. Jeżeli 

pojawi się ASF to będzie wiele szkód. Podkreślił, że jeżeli ktoś twierdzi, że nie 

ma dzików to zaprasza na swoje pole. Poprosił o pomoc dla rolników jako 

hodowców trzody chlewnej. 

 

 Pani Burmistrz Natalia Marciniak poinformowała również, że na 
spotkaniu dot. ASF w Starostwie na gminy narzucono obowiązek  

wyznaczenia terenu, który ma być utwardzony, ogrodzony. W razie 
wystąpienia ASF byłby jeden punkt skupu.  Jest to ogromny koszt, ponieważ 
nie ma takiego miejsca. W grę wchodziła dzierżawa terenu prywatnego. 

Zatem zaczęły się pilne działania w miejscu przy oczyszczalni, które miało 
zostać zagospodarowane na składowisko. To miejsce miało zostać 
wyznaczone, utwardzone, ale nie tak pilnie tylko wtedy kiedy będą na to 

pieniądze. Gmina została jednak postawiona w takiej sytuacji, że ma być to 
szybko. Nie będzie żadnego wsparcia i nikt za to nie zapłaci.    

 
 Mieszkaniec Dąbrowy podkreślił, że ten punkt jest bardzo ważny. 
Zapytał czy nie byłoby prostsze przekształcenie punktu skupu znajdującego 

się w Płociczu.  
 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak zapytała czy to jest prywatny teren.  

 
 Mieszkaniec Dąbrowy odpowiedział, że tak i że rolnicy między sobą 

rozmawiają, że jest to punkt, który działa i że tak byłoby najprościej.  
 
 Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że wolałaby wybudować 

coś co i tak miało powstać czyli składowisko, a nie płacić osobie prywatnej za 
coś co nie jest gminne i nie wiadomo kiedy będzie wykorzystane i czy w ogóle 

będzie wykorzystane. Gospodarniej byłoby zrobić coś co i tak miało zostać 
wykonane.  
 

 Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj podkreślił, że również jest 
hodowcą i wie o co chodzi. Poinformował także o skierowanym piśmie do Izb 
Rolniczych w Sępólnie, aby też coś zrobili w tym zakresie i wystosowali 

pismo.  
 

 Mieszkaniec Dąbrowy podziękował za możliwość zabrania głosu                
i opuścił posiedzenie.  
 

 Następnie Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj przedstawił 
porządek posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Informacja na temat oświaty w Gminie Kamień Krajeński. 

2. Ustalenie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt               
w ośrodkach wsparcia, w tym schroniskach dla osób bezdomnych                
i schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi                  
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i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych dla osób, których 

gminą właściwą miejscowo jest Gmina Kamień Krajeński. 
3. Zmiany w WPF. 

4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
5. Program współpracy Gminy Kamień Krajeński z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2025 rok. 
6. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania azbestu 

i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

7. Określenie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 
projektu Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński na lata 2026-

2036 w tym trybu konsultacji. 
8. Powołanie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

i nadanie jej statutu.   

9. Rozpatrzenie skargi.   
10. Zmiana uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.  

11. Zmiana uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków               
i Petycji.  

12. Pozostałe projekty uchwał. 

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 

        

III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 
Ad.I.1. Informacja na temat oświaty w Gminie Kamień Krajeński. 

  
Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Pani Joanna 

Miotk. Przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych                    

w Gminie Kamień Krajeński w roku szkolnym 2023/2024. Podkreśliła, że 
obowiązkiem jest złożenie raportu za ubiegły rok szkolny. Informacja o stanie 

przygotowania do rozpoczęcia roku szkolnego nie jest obowiązkiem. Wyraziła 
zadowolenie wobec tego, że Pani Burmistrz pozytywnie odniosła się do 
prośby, aby raport za ubiegły rok był przedstawiany we wrześniu, a nie                  

w sierpniu.  
 

Radny Pan Marek Kołacki podkreślił, że są gminy bogatsze                            

i biedniejsze. Zwrócił uwagę na trudną sytuację w klubiku w Płociczu. 

Prawdopodobnie Pani będzie musiała zamknąć klubik, ponieważ jest tylko               

5 dzieci. Wcześniej kiedy robiła rozeznanie terenu mówiono, że jest tak 

wielkie zapotrzebowanie. Niestety koszty są teraz bardzo duże                                

i prawdopodobnie Pani będzie musiała zamknąć klubik.   

 

Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Kamieniu Krajeńskim 

Pani Beata Gwizdała poinformowała, że za zgodą Pani Burmistrz obniżane są 

koszty osobom mającym dzierżawę w Płociczu. Niestety przy 5 dzieciach Pani 



4 
 

nie opłaci sobie nawet ZUS-u. Z przeprowadzonych ankiet wynikało, że 

zapotrzebowanie jest ogromne.  

 

Dyrektor Miejsko – Gminnego Zespołu Usług Oświatowych Pani 

Joanna Miotk dodała, że dużo chętnych jest tam gdzie jest coś za darmo, 

albo odpłatność nie jest wysoka.   

 

Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Kamieniu Krajeńskim 

Pani Beata Gwizdała podkreśliła, że szkoda tego miejsca, ponieważ jest 

naprawdę piękne. Budynek miał szansę żyć. Klubik przygotowany jest na             

21 miejsc.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że zastanawiała się nad tym 

co jest powodem, że rodzice wolą zawieźć dzieci do Sępólna Krajeńskiego,               

a nie do Płocicza. Pani Burmistrz rozmawiała z niektórymi rodzicami. 

Wszyscy mówili, że chodzi o warunki.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Kamieniu Krajeńskim 

Pani Beata Gwizdała podkreśliła, że rodzice pewnie tego nie sprawdzili, a 

warunki są bardzo dobre.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że chodzi o to o czym mówiła 

Dyrektor szkoły w Zamartem Pani Marzena Tuńska – Swobodzińska czyli 

wizerunek, inne podejście, nowocześnie itd.  

 

Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Kamieniu Krajeńskim 

Pani Beata Gwizdała dodała, że jeżeli chodzi o żłobek w Sępólnie Krajeńskim 

to nie uda się go dogonić. Jest to żłobek budowany na innej filozofii – 

norweskiej. Dzieci mają nawet basenik. Na wysokości raczkującego dziecka 

są lustra, w których dziecko przegląda się. Dziecko może spać gdzie chce, 

ponieważ nie ma łóżek, ale są różne skrzyneczki, dywaniki. Podkreśliła, że 

robi wszystko, aby w szkole w Kamieniu Krajeńskim pojawiała się jakaś 

jakość. Zwróciła uwagę na brak dzwonków w szkole. Kuratoria robią mapy 

szkół bez dzwonków. Trzeba podać od kiedy nie ma dzwonków. Okazuje się, 

że Kamień Krajeński jest drugą szkołą w Polsce. Pani Dyrektor zwróciła 

również uwagę, że w Kamieniu Krajeńskim drogie jest utrzymanie szkoły, 

ponieważ jest tyle budynków. Gdyby cały budżet był na jeden budynek 

wszystko byłoby zrobione, wyposażone, wyremontowane. Niestety ten cały 

budżet musi zostać podzielony na wszystkie budynki. Pani Dyrektor 

zaprosiła radnych, aby odwiedzili szkołę. Można pójść do każdego budynku            

i zobaczyć jaki wszystko wygląda.  

 

Dyrektor szkoły w Zamartem Pani Marzena Tuńska – Swobodzińska 

również zaprosiła do szkoły w Zamartem.  
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak pozytywnie odniosła się do 

przedstawionej propozycji. Podkreśliła, że komisje nie muszą odbywać się 

tylko w Urzędzie Miejskim. Można pomyśleć o zorganizowaniu którejś komisji 

w szkole.   

  

Dyrektor szkoły w Zamartem Pani Marzena Tuńska – Swobodzińska 

dodała również, że o tym czy dana rodzina osiedla się w konkretnym miejscu 

decyduje m.in. to czy w pobliżu jest żłobek, przedszkole czy szkoła i jakie ma 

opinie. Jeżeli szkoła zostanie zamknięta to ludzie nie będą się osiedlać                

w danym miejscu. Szkoła jest bardzo dobrze wyposażona. Przeprowadzane są 

również remonty.  

  

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

 

Ad.I.2. Ustalenie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt               
w ośrodkach wsparcia, w tym schroniskach dla osób bezdomnych                
i schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi                  

i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych dla osób, których 
gminą właściwą miejscowo jest Gmina Kamień Krajeński. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 

MGOPS Pani Beata Błoch. Poinformowała, że zgodnie z art. 97 ust. 5 ustawy 

z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, rada gminy w drodze uchwały 

ustala, w zakresie zadań własnych, szczegółowe zasady ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub 

wspomaganych.  

Ustawa z dnia 28 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej 

oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2023 r. poz. 1693) wprowadziła 

zmiany polegające na zastąpieniu mieszkania chronionego, pomocą w formie 

mieszkania treningowego lub wspomaganego.  

 

Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

2 głosami za.       

 

Ad. I.3. Zmiany w WPF. 
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 

zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024.  

Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą:  
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- dochody ogółem – 52.760.286,28 zł,  

- wydatki ogółem – 61.436.332,81 zł,  
W uchwale tej nastąpiło zmniejszenie deficytu o kwotę 150.000,00 zł, który 

wynosić będzie 8.676.046,53zł.  
Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 950.000,00 zł,  

- zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 
finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                    
w kwocie 2.090.481,00 zł,  

- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                 
- w kwocie 2.089.578,04 zł, (zwiększenie o 34.012,51 zł.)w tym:  

- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 
1.750.000,00 zł,  

- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 
w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł,  
- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok 2023 kwota 

36.320,48 zł,  
- opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 
hurtowym za rok 2023 kwota 27.395,54 zł,  

- niewykorzystane środki na realizację dodatkowych zadań oświatowych 
związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi uczniami 

będącymi obywatelami Ukrainy z Funduszu Pomocy kwota 34.012,51 zł. zł, 
(zwiększenie o 34.012,51 zł),  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.545.987,49 zł. (zmniejszenie                       

o 184.012,51 zł). 
 

Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie             

2 głosami za.       

 

Ad.I.4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w 
poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 

 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj podkreślił, że w obecnej 

sytuacji obawia się o środki na ul. Parkową w Dąbrówce. 

 
Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały jednogłośnie 2 głosami za.      
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Ad.I.5. Program współpracy Gminy Kamień Krajeński z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2025 rok. 

 

 Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu RGIiGK Pani 
Katarzyna Chodera. Poinformowała, że działalność organów administracji 
publicznej w sferze zadań publicznych odbywa się we współpracy                           

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.                 
3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Na 
podstawie art. 5 ust. 3 ustawy szczegółowe zasady tej współpracy Rada 

Miejska określa w rocznym programie współpracy. 
 Działalność organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych 

w ustawie ukierunkowana jest na realizację celów pożytku publicznego. 
Współpraca opiera się o zasady pomocniczości stron, efektywności, 
partnerstwa, uczciwej konkurencji, suwerenności stron oraz jawności.  

 Wielkość i różnorodność tych instytucji oraz ich uczestnictwo                      
w realizacji pożytku społecznego przyczynia się do rozwoju społeczeństwa 

obywatelskiego organizującego się dla wspólnych wartości i realizacji 
wspólnych potrzeb.  
 

Zadania, które m.in. będą wspierane lub powierzane w 2025 roku 

obejmować będą następujące sfery: 
1) działalność na rzecz integracji społecznej; 
2) działalność na rzecz osób w wieku emerytalnym;  

3) upowszechnianie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 
narodowego oraz podtrzymywania i upowszechniania tradycji narodowej, 

pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej 
i kulturowej; 
4) krajoznawstwo oraz wypoczynek dzieci i młodzieży; 

5) przeciwdziałania uzależnieniom; 
6) ekologii i ochrony dziedzictwa przyrodniczego. 
 

Na realizację zadań w zakresie współpracy Gminy z organizacjami 

pozarządowymi planuje się kwotę 14.000,00 zł. 
 

Konsultacje Programu Współpracy (….) odbyły się:  
Publikacja projektu Programu na stronach internetowych 

www.bip.kamienkrajenski.pl oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego               
w Kamieniu Krajeńskim w dniach 12.08.2024 – 02.09.2024 oraz możliwość 

zgłaszania opinii z wykorzystaniem formularza za pośrednictwem poczty 
elektronicznej na adres sekretariat@um.kamienkr.pl lub bezpośrednio                 
w siedzibie Urzędu. Była także możliwość wzięcia udziału w spotkaniu 

informacyjno-warsztatowym w dniu 27.08.2024 r. w Urzędzie Miejskim                 
w Kamieniu Krajeńskim. W spotkaniu wzięła udział jedna organizacja 
(harcerze). 

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że pula środków                           

w porównaniu z rokiem ubiegłym zwiększona została o 2 tys. zł.  
 
 Brak dyskusji.  

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie           

2 głosami za.      

http://www.bip.kamienkrajenski.pl/
mailto:sekretariat@um.kamienkr.pl
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Ad.I.6. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 
 

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu RGIiGK Pani 

Katarzyna Chodera. Poinformowała, że przyjęty przez Radę Ministrów 

„Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009-2032” nałożył szereg 

obowiązków na organy administracji publicznej, w tym także na gminy. 

Gospodarka odpadami niebezpiecznymi zawierającymi azbest i jego utylizacja 

jest ważnym elementem całego systemu gospodarki odpadami, a także 

integralną częścią planów gmin, powiatów i województw. W celu wywiązania 

się z powyższego obowiązku w 2011 r. Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim 

uchwaliła Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy 

Kamień Krajeński.  

W załącznikach do niniejszej uchwały wskazuje się m.in. bieżący stan 

w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest, wskazuje się na szacunkowe 

koszty usunięcia wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Kamień 

Krajeński. Zmiana jest konsekwencją realizacji Programu, ponieważ wynika      

z realnych potrzeb mieszkańców, którzy złożyli wnioski o dofinansowanie 

demontażu i utylizacji azbestu. Zmiana nie wyznacza ram dla przedsięwzięć 

mogących znacząco oddziaływać na środowisko, a jej nadrzędnym celem jest 

usunięcie, do końca 2032 r., wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy   

i wyeliminowanie potencjalnego zagrożenia azbestem dla zdrowia ludzi.  

Przyjęcie zmian ma na celu przyspieszenie procesu usuwania 

materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. 

Gmina Kamień Krajeński ma możliwość ubiegania się o środki finansowe na 

usuwanie wyrobów azbestowych z terenu nieruchomości znajdujących się na 

jej obszarze, w ramach ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu konkursowego naboru 

wniosków o dofinansowanie przedsięwzięć zgodnych z gminnymi programami 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest. Jednym z warunków 

otrzymania dotacji z ww. Funduszu jest uwzględnienie miejsca występowania 

azbestu w inwentaryzacji, stanowiącej załącznik do Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zastanawiał się jak będzie            

z budynkami np. straży lub starymi budynkami po byłych PGR. Właścicielem 

jest agencja, ale jest również dzierżawca.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że ma nadzieję, że 

ostateczny termin zostanie wydłużony, ponieważ nie jest realne, aby udało 

się wszystko wymienić.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zapytał czy w tym roku 

zakończył się już nabór. 
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Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

został ogłoszony drugi nabór. Do tej pory wpłynęło 9 wniosków.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 2 głosami za.      

 

Ad.I.7. Określenie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński na lata 2026-2036 
w tym trybu konsultacji. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Zastępca Burmistrza Pani Marta 

Husarek. Poinformowała, że potrzeba rozpoczęcia prac nad opracowaniem 

Strategii Rozwoju Gminy Kamień Krajeński w nowej perspektywie czasowej 

podyktowana jest faktem, że obecna Strategia Rozwoju Gminy Kamień nie 

jest strategią rozwoju gminy w rozumieniu obowiązujących przepisów ustawy 

o samorządzie gminnym. W momencie jej uchwalenia, w 2021 r. nie było też 

ustawowego obowiązku posiadania przez gminę strategii rozwoju. Gmina 

Kamień Krajeński przyjęła ją dobrowolnie, aby świadomie planować rozwój 

gminy. 

W wyniku nowelizacji ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym oraz innych ustaw, która weszła w życie 24 września 2023 r., 

wprowadzone zostały istotne zmiany w zakresie planowania strategicznego              

i planowania przestrzennego, które nakładają na gminy obowiązek 

opracowania do 31 grudnia 2025 r. planów ogólnych. W konsekwencji 

prowadzi to do konieczności opracowania przez gminy nowych strategii 

rozwojów powiązanych z planami ogólnymi. 

Proces opracowania nowej Strategii Rozwoju Gminy będzie 

uwzględniać zmieniającą się sytuację społeczno-gospodarczą regionu oraz 

zmiany zachodzące w sferze zarządzania jego rozwojem wynikające z nowych 

uwarunkowań rozwoju całego kraju. Elementy strategii rozwoju gminy 

określa art. 10e ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Na 

podstawie art. 10 a ust.1 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju, podmiot opracowujący projekt strategii 

rozwoju przygotowuje diagnozę sytuacji społecznej, gospodarczej                            

i przestrzennej, z uwzględnieniem obszarów funkcjonalnych. Przed 

przyjęciem strategii rozwoju podmiot opracowujący jej projekt przeprowadza 

uprzednią ewaluację trafności, przewidywanej skuteczności i efektywności 

realizacji strategii rozwoju (art. 10a ust. 2 ustawy o zasadach prowadzenia 

polityki rozwoju). Natomiast przywołany w podstawie prawnej niniejszej 

uchwały art. 6 ust. 3 ww. ustawy stanowi: „Projekt strategii rozwoju 

ponadlokalnego oraz strategii rozwoju gminy podlega konsultacjom                        

w szczególności z: sąsiednimi gminami i ich związkami, lokalnymi 

partnerami społecznymi i gospodarczymi, mieszkańcami gmin - w przypadku 

strategii rozwoju ponadlokalnego albo gminy - w przypadku strategii rozwoju 
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gminy, oraz z właściwym dyrektorem regionalnego zarządu gospodarki 

wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie.” 

Tryb konsultacji z mieszkańcami Gminy Kamień Krajeński określa 

uchwała Nr IV/24/2024 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                

27 czerwca 2024 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji                

z mieszkańcami (Dz. Urz. Woj. Kuj. – Pom. poz. 4070). Prace nad Strategią 

będą realizowane w podejściu ekspercko-partycypacyjnym, które                          

w formułowaniu zapisów Strategii zakłada udział zewnętrznych ekspertów 

oraz zaangażowanie mieszkańców, organizacji pozarządowych i podmiotów 

funkcjonujących w gminie oraz będą prowadzone w oparciu o organizację 

spotkań roboczych, spotkań konsultacyjnych i innych form angażujących 

uczestników procesu, przewidzianych w § 6 uchwały w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami. Zgodnie z art. 10f ustawy                

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, rada gminy w drodze 

uchwały, określa szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu 

strategii rozwoju gminy, w tym tryb konsultacji, o których mowa w art.6 ust. 

3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

Harmonogram i tryb konsultacji omawianego dokumentu określają 

załączniki do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zwróci uwagę na potrzebę 

budowy ścieżki na odcinku Dąbrówka – Sławęcin. 

 

Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały jednogłośnie 2 głosami za.      

 

Ad.I.8. Powołanie Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

i nadanie jej statutu.   
 

Wprowadzenia do tematu dokonała Burmistrz Kamienia Krajeńskiego  

Pani Natalia Marciniak. Poinformowała, że na podstawie art. 5b pkt 1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, gmina podejmuje 

działania na rzecz wspierania i upowszechniania idei samorządowej wśród 

mieszkańców, w tym zwłaszcza młodzieży. Powołanie Młodzieżowej Rady 

Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim ma na celu zaktywizowanie młodzieży               

w zakresie działalności publicznej. Działalność przyczyni się do 

upowszechniania wśród młodzieży idei samorządowej, kształtowania                    

i utrwalenia postaw obywatelskich, społecznych i patriotycznych. 

Młodzieżowa Rada Miejska w Kamieniu Krajeńskim będzie miała możliwość 

uczestnictwa w procesie podejmowania decyzji bezpośrednio wpływających 

na sposób i jakość jej życia. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zastanawiał się czy z każdej 

miejscowości będą chętni do rady młodzieżowej.  
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Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że nikogo się nie 

zmusi, ale ma nadzieję, że będą chętni. Dodała, że Marszałek Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego dysponuje programem do współpracy z radami 

młodzieżowymi. Będzie można z tego skorzystać.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 2 głosami za.      

 

Ad.I.9. Rozpatrzenie skargi.   

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Ewa Wiese – członek Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Poinformowała, że w dniu 8 sierpnia 2024 r. do 

Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim za pośrednictwem poczty e-mail 

wpłynęła skarga na bezczynność Burmistrza Kamienia Krajeńskiego              

w zakresie nieudzielenia odpowiedzi na wnioski z dnia 20 marca                          

2024 r. i 13 czerwca 2024 r. dotyczące wspólnej własności komunalnej, 

wykupu lokali komunalnych i wprowadzenia bonifikaty.  

Zgodnie z § 75 ust. 1 pkt 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński 

przyjętego uchwałą Nr XLII/265/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim z dnia 16 października 2018 r. (Dz. Urz. Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego z 2024 r. poz. 1976), analiza i opiniowanie skierowanych do 

Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim skarg należy do zadań Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

W przedmiotowej sprawie odbyły się 2 posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. Podczas pierwszego posiedzenia Komisja zapoznała się              

z treścią skargi. Następnie ustalono termin kolejnego posiedzenia i dalszą 

procedurę działania celem wyjaśnienia sprawy.  

Na drugie posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zaproszona 

została Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami Urzędu Miejskiego                   

w Kamieniu Krajeńskim. W toku prowadzonego posiedzenia ustalono, że 

wnioski z dnia 20 marca 2024 r. i 13 czerwca 2024 r., o których mowa                 

w skardze przekazano do Referatu Rozwoju Gospodarczego, Inwestycji                      

i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim. 

Przedmiotowe wnioski pozostawione zostały bez rozpoznania z uwagi na 

braki formalne wynikające z § 8 ust. 1 Rozporządzenia Rady Ministrów                  

z dnia 8 stycznia 2002 r. w sprawie organizacji przyjmowania                                  

i rozpatrywania skarg i wniosków (Dz. U. z 2002 r. Nr 5, poz. 46). Wnioski 

nie zawierają adresów do doręczeń. Zgodnie z § 8 ust. 1 Rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 r. w sprawie organizacji przyjmowania                 

i rozpatrywania skarg i wniosków "Skargi i wnioski niezawierające imienia                

i nazwiska (nazwy) oraz adresu wnoszącego pozostawia się bez rozpoznania". 

Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zwrócili również uwagę, że 

wniosek z dnia 20 marca 2024 r. dotyczy okresu poprzedniej kadencji                         

i poprzedniego Burmistrza Kamienia Krajeńskiego.  
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Przedmiotowa sprawa została zbadana przez Komisję Skarg, Wniosków 

i Petycji pod kątem zarzutów zawartych w skardze. Komisja 

zarekomendowała uznanie skargi za bezzasadną.   

 

Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie              

2 głosami za.      

 

Ad.I.10. Zmiana uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.  
   

Wprowadzenia do tematu dokonała Burmistrz Kamienia Krajeńskiego  

Pani Natalia Marciniak. Poinformowała, że w związku z rezygnacją radnego 

Rafała Kuszaja ze składu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim powołuje się w skład Komisji radnego Romualda Górnego 

wybranego w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim przeprowadzonych w dniu 14 lipca 2024 r. Radny Rafał Kuszaj 

pozostaje w składzie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, której 

przewodniczy. 

 

Brak dyskusji 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

2 głosami za.      

 

Ad.I.11. Zmiana uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków               

i Petycji.  
 

Wprowadzenia do tematu dokonała Burmistrz Kamienia Krajeńskiego  

Pani Natalia Marciniak. Poinformowała, że w związku z rezygnacją radnej 

Ewy Wiese ze składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej                  

w Kamieniu Krajeńskim powołuje się w skład Komisji radnego Romualda 

Górnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej                     

w Kamieniu Krajeńskim przeprowadzonych w dniu 14 lipca 2024 r. Radna 

Ewa Wiese pozostaje w składzie Komisji Budżetu i Finansów, której 

przewodniczy. 

 

Brak dyskusji 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

2 głosami za.      

 

 

 



13 
 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak nawiązała do wiadomości e-mail 

przesłanej do radnych w sprawie propozycji wywieszania flagi państwowej RP 
na terenie miasta (bazując na wykazie świąt państwowych, opublikowanym 

przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego) w następujące święta: 

• 11 luty – nadanie praw miejskich Kamienia (urodziny miasta) – 
wywieszone od 10-12 lutego 

• 1 maja (Dz.U. z 1950 r., nr 19, poz. 157);  

• 3 maja - Święto Narodowe Trzeciego Maja (Dz.U. z 1990 r., nr 28, poz. 
160);  

• 8 maja - Narodowy Dzień Zwycięstwa (Dz.U. z 2015 r., poz. 622); 
wywieszone od 30 kwietnia do 9 maja 

• 31 sierpnia - Dzień Solidarności i Wolności (Dz.U. z 2005 r., nr 155, poz. 
1295);  - wywieszona od 30 sierpnia do 2 września 

• 11 listopada - Narodowe Święto Niepodległości (Dz.U. z 1989 r., nr 6, poz. 
34); wywieszone od 10-12 listopada 

• Dodatkowo podczas Dni Kamienia, czyli na Jana (koniec czerwca). 
 

  Pani Burmistrz przekazała radnym link do strony Ministerstwa Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego z wykazem świąt państwowych z obowiązkiem 

wywieszania flagi państwowej. Podkreśliła, że w te święta wywiesza się flagę 

jedynie na budynkach lub przed budynkami stanowiącymi siedziby urzędowe 

(w Kamieniu Krajeńskim są to maszty). 

 

  Radni pozytywnie zaopiniowali propozycję przedstawioną przez Panią 

Burmistrz.  

  

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Przewodniczący Komisji Pan Rafał Kuszaj zgłosił sprawę wykaszania 

poboczy przy drodze powiatowej Duża Cerkwica – Dąbrówka, aż do granic 

powiatów w kierunku Sławęcina i Drożdzienicy. Podkreślił, że wykaszanie 

miało miejsce tylko raz, a trawy są bardzo wysokie. 

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że przekaże tę sprawę 

Dyrektorowi Zarządu Drogowego podczas wtorkowego spotkania.  
 

Radny Pan Marek Kołacki zapytał o dzierżawy gruntów za torami                

w kierunku Małej i Dużej Cerkwicy. Podkreślił, że został poproszony, aby 

zapytać o tę sprawę.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że tym, którym 

kończyły się dzierżawy przedłużone zostało do końca sierpnia przyszłego 

roku. Będzie to teren inwestycyjny, strefa przemysłowa. Zostali o tym 

poinformowani. Większość kibicowała temu pomysłowi. Jedna osoba jest 

https://dziennikustaw.gov.pl/DU/1950/s/19/157
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/1990/s/28/160
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/1990/s/28/160
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/rok/2015/pozycja/622
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/2005/s/155/1295
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/2005/s/155/1295
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/1989/s/6/34
https://dziennikustaw.gov.pl/DU/1989/s/6/34


14 
 

bardzo niezadowolona. Dwóch rolników, którzy mają dofinansowania będą 

mieli dzierżawę do końca umowy, aby nie ponieśli żadnych strat.   

 

 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 19 września 2024 r.   

 

 

 

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Rafał Kuszaj 


